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Algemeen Bestuur 
 

 

Besluitenlijst vergadering algemeen bestuur d.d. 15 februari 2023 

 

Aanwezig:   De heren Bartelds, Blaauw, Ten Brink (dijkgraaf), Bruning, Van Calker, Douwstra, 

Fonhof, De Graaf, Haerkens, In 't Hout, Küpers (secretaris-directeur) , Mentink, 

Sieling, Sinnema, Tjarks, Visser, De Vos, en dames Beuling, Creemer, Eshuis, 

Heeringa, Ten Have, Kuiper, Leenders en Plas   

Tevens:       De heer Heugens en de dames Hidding en Stegeman (besluitenlijst) 

Afwezig:       

  

 

Agendanr. Onderwerpen en besluiten 

1 Opening 

De heer Ten Brink opent de vergadering en heet de leden van het algemeen bestuur 

welkom. Ook heet hij de belangstellenden op de tribune en de belangstellenden die de 

vergadering via de livestream volgen, van harte welkom. Het algemeen bestuur stemt in 

met de agenda. 

2a Mededelingen en ingekomen stukken 

Zonnecarports op het parkeerterrein voor het hoofdkantoor:  

Portefeuillehouder mevrouw Eshuis geeft aan  dat op 13 november 2017 het dagelijks 

bestuur een budget van € 555.000,- beschikbaar heeft gesteld voor de realisatie van 

zonnecarports op het parkeerterrein voor het hoofdkantoor. Op 15 februari 2022 heeft het 

dagelijks bestuur ingestemd met de start van de aanbesteding en het realiseren van de 

zonnecarports. In de afgelopen maanden hebben er zich een aantal ontwikkelingen 

voorgedaan waardoor het te overwegen is om een grotere productie van de zonnepanelen 

na te streven. Ten eerste hebben alle waterschappen ingestemd met de Strategische visie 

“Op weg naar klimaatneutraliteit”. Hierin is het belang, om te komen tot een 

energieneutraal waterschap, nogmaals benadrukt en het daarbij maximaal inzetten op 

eigen energieopwekking. Daarnaast is het concept van de Europese richtlijn Stedelijk 

Afvalwater gepubliceerd waarin staat opgenomen dat de waterschappen zelf net zoveel 

energie opwekken als ze verbruiken voor het zuiveren van het afvalwater.   

Tevens is er nog onzekerheid over de realisatie van 3-4 grote windmolens en is in het 

algemeen bestuur gevraagd naar andere kansen (plan B). Het plan was om 200.000 kW 

op te wekken. 

De kans ligt nu voor om bij de bouw van de zonnecarports de uitbreiding met 29.000 kW 

op jaarbasis te realiseren met een extra investering van € 60.000,-. De totale investering is 

in 2017 geraamd op € 555.000,-. Eind vorig jaar is er een nieuwe raming gemaakt en deze 

raming sluit op € 695.000,-. Het betreft € 140.000,- meer. Dit is mede het gevolg van de 

oorlog in Oekraïne, de sterk gestegen energieprijzen voor de productie van materialen en 

de leverantie onzekerheden omtrent materialen. Het dagelijks bestuur heeft op 17 januari 

besloten om € 140.000,- aan extra krediet uit het duurzaamheidsbudget beschikbaar te 

stellen alsook € 60.000,- aan extra krediet ten behoeve van uitbreiding met 29.000 kW. 

Een uitgebreidere toelichting staat in IBABS. Aansluitend worden er ontwerp tekeningen 

getoond. 

2b Planningsschema 

Het schema wordt voor kennisgeving aangenomen. 
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3 Besluitenlijst vergadering algemeen bestuur 14 december 2022 

De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

4  Herbenoeming dijkgraaf waterschap Hunze en Aa’s 

De heer Ten Brink geeft het voorzitterschap over aan mevrouw Heeringa, loco-dijkgraaf, 

en verlaat de vergaderzaal.  

Mevrouw Ten Have, voorzitter van de vertrouwenscommissie, doet verslag van de 

werkwijze en bevindingen van de vertrouwenscommissie. Op verzoek van het algemeen 

bestuur wordt er schriftelijk gestemd. De loco-dijkgraaf benoemt een stembureau  

bestaande uit de heren Sinnema (voorzitter), Fonhof en Blaauw. Na de telling van de 

stemmen krijgt de heer Sinnema het woord. Er zijn 23 stemmen uitgebracht waarvan 23 

stemmen “voor” de herbenoeming van de dijkgraaf. Het algemeen bestuur besluit 

daarmee  unaniem om de heer Ten Brink aan te bevelen voor herbenoeming als dijkgraaf 

van waterschap Hunze en Aa’s. Mevrouw Heeringa bedankt de Vertrouwenscommissie 

voor de bewezen diensten. 
 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om: 

- In te stemmen met het advies van de Vertrouwenscommissie om de heer G.J. ten 

Brink aan te bevelen voor herbenoeming als dijkgraaf van het waterschap Hunze en 

Aa’s met ingang van 1 augustus 2023; 

- Décharge te verlenen aan de Vertrouwenscommissie en deze commissie op te heffen; 

- De loco-dijkgraaf en de secretaris directeur te mandateren tot het maken/vaststellen 

van het ‘proces verbaal van stemming’.  

5  Zienswijze ontwerpbegroting 2024 Het Waterschapshuis (HWH) 

Vanuit de commissie FAZ wordt aangegeven dat er ruime aandacht is geweest voor de 

zienswijze. De commissie staat achter de zienswijze. Er is gediscussieerd over de vraag  

of de inhoud van de zienswijze wel goed landt, dit naar aanleiding van de ervaringen met 

eerder ingediende zienswijzen.  

De begroting van een Gemeenschappelijke Regeling wordt al vroeg in het jaar gemaakt. 

Verschillen in de primaire begroting en uiteindelijke begroting worden veroorzaakt door 

projecten die vooraf niet kunnen worden meegenomen omdat deze in de loop van het jaar 

ontwikkeld worden. 

Het waterschap is bij HWH aangesloten omdat er projecten zijn waar alle waterschappen 

aan deelnemen. Aan een aantal projecten doet waterschap Hunze en Aa’s niet mee.    

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om in te stemmen met de 

zienswijze en deze aan te bieden aan het dagelijks bestuur van HWH. 

6a Voorbereidingskrediet versterking regionale waterkering Boelo Tijdenskanaal 

De in dit agendapunt genoemde punten gelden ook voor de agendapunten 6b, 6c en 6d. 

In de commissie VVSW is gesproken over de financiering en de onderbouwing van de 

financiering. Er waren veel vragen over aard en omvang van de voorbereidingen en of het 

waterschap de benodigde kennis niet zelf in huis heeft. Verder is er gesproken over de 

mogelijkheid tot koppelkansen met KRW-maatregelen en hoe kan het waterschap ervoor 

kan zorgen dat werk met werk gemaakt wordt. 

Vanuit de commissie FAZ wordt aangegeven dat er meerdere opmerkingen waren over 

het ontbreken van een specificatie van het voorbereidingskrediet en een doorkijk naar de 

totaal investeringen.  

Het waterschap volgt de regelingen voor wat betreft de stikstofproblematiek.  
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Bij de projecten wordt rekening gehouden met de biodiversiteit. 

De hoogte van de voorbereidingskosten is mede afhankelijk van de verplichte 

onderzoeken die moeten worden uitgevoerd en veel geld kosten. De projecten genoemd 

onder 6a tot en met 6d betreffen wettelijke taken en moeten derhalve uitgevoerd worden. 

Toegezegd wordt dat in de nieuwe bestuursperiode wordt gekeken naar het principe van 

het voorbereidingskrediet. Bekeken wordt of de gedachte dat het werken met een 

voorbereidingskrediet, leidt tot uiteindelijk meer grip op de totale uitgaven, klopt.  

Vanuit het bestuur wordt gewezen op een artikel op de site Gemeente.nu over 

ingewikkelde wet- en regelgeving. Toegezegd wordt dat dit artikel via Ibabs wordt 

gedeeld. Het definitieve voorstel komt terug in het algemeen bestuur.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om een voorbereidingskrediet 

van € 145.000,- beschikbaar te stellen voor de grondonderzoeksfase van de te versterken 

waterkering Boelo Tijdenskanaal. 

6b Voorbereidingskrediet versterking waterkering Winschoterdiep – Eekerpolder 

Zie agendapunt 6a. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om een voorbereidingskrediet 

van € 750.000,- beschikbaar te stellen voor planvorming versterking waterkering 

Winschoterdiep – Eekerpolder.  

6c Voorbereidingskrediet versterking waterkering Afwateringskanaal Duurswold 

Zuidzijde Schildmeer 

Zie agendapunt 6a. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om een voorbereidingskrediet 

beschikbaar te stellen van € 1.109.000,- voor de planvorming versterking waterkering 

Afwateringskanaal Duurswold zuidzijde Schildmeer 

6d Voorbereidingskrediet versterking waterkering Hondshalstermaar 

Zie agendapunt 6a. 

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om een voorbereidingskrediet 

beschikbaar te stellen van € 852.200,- voor de planvorming versterking waterkering 

Hondshalstermaar.  

7 Duurzaamheidsverslag 2022 

In de commissie BPL is gesproken over de inzet van lokale marktpartijen, methaan en 

lachgas, Veenoxidatie, PNLG en het bewustzijn bij de medewerkers, RES en 

Biodiversiteit.  

In de commissie VVSW is er gesproken over het al dan niet ondertekenen van het 

manifest “Maatschappelijk Verantwoord Opdrachtgeven en Inkopen”. Vanuit de commissie 

FAZ zijn er geen op- of aanmerkingen. 

Vanuit het algemeen bestuur worden de complimenten gegeven voor het verslag.  

Biodiversiteit en dierenwelzijn worden niet meegenomen in het duurzaamheidsverslag ook 

al voelt het waterschap zich hier sterk verantwoordelijk voor. Qua communicatie wordt 

gekeken wat het waterschap nog allemaal kan doen om duurzaamheid nog meer bekend 

te maken bij de ingelanden..  
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Het waterschapsgebouw heeft energieklasse A+++ wat ook op een bordje bij de deur is 

vermeld. Gemeente Veendam is verantwoordelijk voor de parkeerplaats en voert het  

onderhoud uit.  

Over de polderwegen van het traject voor de Brede Groene Dijk vindt over twee weken 

een overleg plaats over herstelwerkzaamheden.  

De transporten voor zuiveringsslib zijn ook deels elektrisch uitgevoerd wat niet in 

financiële zin voordeel gaf maar wel in duurzaamheid.  

De foodprint methaan en lachgas is een uitdaging voor het nieuwe bestuur.  

Opgemerkt wordt dat de CO2 reductie bij veenoxidatie niet alleen op het conto komt van 

het waterschap. Veenoxidatie zal mede opgepakt worden in het kader van de invulling 

NPLG.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om kennis te nemen van het 

duurzaamheidsverslag 2022. 

8 Modellering en Toetsing Toekomstbestendig Watersysteem 

Vanuit de commissie BPL wordt aangegeven dat het voorstel goed ontvangen is. Er is 

gesproken over de relatie met verdroging, NPLG en de normering, die uit 2003 stamt. 

Vanuit de commissies VVSW en FAZ zijn er geen op- of aanmerkingen. 

De portefeuillehouder geeft aan dat de droogte niet kan worden meegenomen. 

Modellering wordt opgezet voor een specifiek doel om zo een bepaald resultaat te 

bereiken en droogte heeft een totaal ander doel, dus een nader model   

De externe specialist wordt ingehuurd voor de nieuwe data die verzameld wordt. Voor een 

deel doet het waterschap dat zelf maar om het proces te versnellen is externe 

ondersteuning  nodig zodat de gegevens van het waterschap meegenomen kunnen 

worden in het kader van subsidieaanvragen.  

Het waterschap praat continue mee in diverse overleggen met betrekking tot de 

NPLG/PPLG.  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om een krediet van € 650.000,- 

beschikbaar te stellen voor het uitvoeren van het project “Toekomstbestendig 

Watersysteem”.  

9 Evaluatie coalitieakkoord Door Water Verbonden 2019-2023 

Vanuit de commissies BPL, FAZ en VVSW wordt aangegeven dat dit agendapunt niet 

inhoudelijk is besproken maar in de vergadering van het algemeen bestuur.  

Een aantal fracties geven een algemene beschouwing op de evaluatie van het 

coalitieakkoord. Vanuit het algemeen bestuur wordt de suggestie gedaan om na iedere 

bestuursperiode het coalitieakkoord te evalueren.  

Veenoxidatie blijft een onderwerp waar het waterschap tegenaan loopt. In Groningen 

verloopt het proces redelijk maar in Drenthe verloopt het proces stroever. Corona heeft 

hierin een vertragende rol gespeeld. Met betrekking tot de pilot veenoxidatie Valthermond 

worden er op korte termijn gesprekken met de omgeving gevoerd.  

Met betrekking tot de droogte zijn er gesprekken gevoerd met onder andere omwonenden. 

Hiermee zijn goede afspraken gemaakt.  

Duurzaamheid zou integraal onderdeel moeten zijn van de van de bedrijfsvoering en er 

zou geen apart budget nodig moeten zijn. Het project akkerranden is zeer effectief. Er is 

een grote behoefte aan het delen van de kennis hierover, ook bij de landbouw.  

Met betrekking tot de energieopwekking voor neutraliteit wordt gesproken over het 
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loslaten van de verplichting om enkel op te wekken op eigen assets. Dit wordt in de 

volgende bestuursperiode verder opgepakt.  

Het waterschap is kostenbewust bezig. Er wordt wel gekeken naar meekoppelkansen 

waardoor er soms geschoven wordt in de tijd om aan te kunnen sluiten bij 

werkzaamheden van andere overheden.  

Het nieuwe belastingsysteem zal, naar verwachting, geen grote verschuivingen in 

categorieën teweeg brengen.  

De dijkgraaf gaat volgende week naar Burkina Faso om deel twee van de Blue deal te 

ondertekenen, namens de Nederlandse waterschappen die actief zijn in Burkina. Er wordt 

een overeenkomst ondertekend voor twee projecten die tot doel hebben erosie tegen te 

gaan en CO2 vast te leggen. In totaal worden er 25.000 bomen geplant .  

 

Besluit 

Het algemeen bestuur besluit overeenkomstig het voorstel om kennis te nemen van de 

evaluatie van het coalitieakkoord Door Water Verbonden 2019-2023.  

10 Rondvraag 

De heer De Graaf dankt de collega bestuurders en de organisatie voor de fijne 

bestuursperiode en de inzet.  

11 Afscheid AB-lid mevrouw Ten Have 

Het algemeen bestuur neemt afscheid van mevrouw Ten Have als lid van het algemeen 

bestuur. De heer Ten Brink spreekt vertrekkend AB-lid mevrouw Ten Have toe. 

12 Sluiting 

 

 

Ongewijzigd/gewijzigd vastgesteld in de vergadering van 27 maart 2023. 

 

 

 

Harm Küpers,     Geert-Jan ten Brink, 

secretaris-directeur    dijkgraaf 
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Lijst van toezeggingen  

 

Datum Toezegging Afdoening Portefeuillehouder 

25 mei 2022 

 

 

Toegezegd wordt om 

verkennend met het algemeen 

bestuur te spreken over de 

keuzemogelijkheden binnen 

de Waterschapsverordening 

2.0. 

De invoeringsdatum van de 

Omgevingswet is momenteel 1 jan 

2024. Onze Waterschaps-

verordening 1.0 sluit daarbij aan. 

De waterschapsverordening 2.0 zal 

nadien worden vormgegeven. Na 

inwerkingtreding van de 

Omgevingswet zal over de 

Waterschapsverordening 2.0 met 

het bestuur worden gesproken. 

Jakob Bartelds 

29 juni 2022 Akkerranden: Toegezegd 

wordt om tussentijds te 

evalueren in verband met de 

komst van Ecoregelingen 

(deze worden nog nader 

vormgegeven). 

De gebiedscollectieven zijn nu 

(januari 2023) bezig met 

aanvragen van de financiering van 

de beheerpakketten bij de 

provincies. Daadwerkelijke 

deelname en verhouding tussen 

akkerranden Anlb en GLB wordt 

medio 2023 inzichtelijk. 

Inge Eshuis 

15 februari 

2023 

Toegezegd wordt dat 

biodiversiteit in het ontwerp 

van de 

kadversterkingsprojecten 

wordt meegenomen 

Wordt meegenomen in het 

definitieve plan 

Tjip Douwstra 

15 februari 

2023 

Toegezegd wordt dat het 

artikel op de site Gemeente.nu 

dat gaat over het rapport 

‘Staat van de Uitvoering’ over 

ingewikkelde wet- en 

regelgeving via Ibabs wordt 

gedeeld. 

Het artikel is in IBABS geplaats en 

kan van de lijst van toezeggingen 

af.  

 

 

 

Overzicht onderwerpen voor plenaire commissievergaderingen 

 

Datum Tijd Onderwerp Door  

19-9-2023 20.00 uur Voorbeelduitwerking instrumenten 

Omgevingswet in combinatie met demo 

DSO 

Wouter de Wolde 

pm  Veenoxidatie  

pm  Stedelijk Waterbeheer  

 

 

 


